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ным золь-гель методом, максимальна при соотношении компонентов рав-

ном (60 % NiO) / (40 % SiO2). Увеличение содержания оксида никеля в об-

разцах приводит к увеличению размеров частиц катализатора, а увеличе-

ние концентрации оксида кремния влечет за собой образование силикатов 

и стекловидных покрытий на поверхности частичек оксида никеля, что 

делает их недоступными для реагентов. 

Текущее состояние технологии гомогенного золь-гель синтеза позво-

ляет применять этот новый и многообещающий метод для получения ка-

тализаторов. 

 

 

Application of Sol-Gel Methods of Obtaining Pyrolysis Catalysts 

for Synthesis of Carbon Nano-Structures 

 

O.V. Dolgova 
 

Tambov State Technical University 

 

Key words and phrases: catalyst activity of systems; catalyst 

particles size; technological parameters of synthesis. 

 

Abstract: One of the methods of producing nano-disperse 

powders is considered. The samples are synthesized using homoge-

neous sol-gel method by two-step method. Finished product of the 

reaction is produced by the method of catalyst pyrolysis of carbons 

in the reactor of periodical operation. The influence of system com-

ponents correlation on the structure and catalyst activity is studied. 
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